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CONSILIUL DE SUPRAVEGHERE $I DEZVOLTARE

lil>2028, Republica Moldova, Chiqinlu, str. Mlorifa, Z O22:73-9S-4S

PROCES.VERBAL
nr. 37

al Eedinlei din 26 decembrie 2022, cu tncepere de lu ora 7s:00,
a Consiliului de supraveghere ;i dezvoltare (CSD) alfurnizorului

public nalional de servicii media Compania ,,Teleradio-Moldova',

La qedinta Consiliului de supraveghere gi dezvoltare au participat:
Arcadie Gherasim, preqedinte CSD
Sergiu Stanciu, secretar CSD
Irina Ma{enco, membri CSD
Cristian Jardan, membru CSD
Aurelian DinilS, membru CSD
Loretta Handrabura, membrl CSD
Corneliu Popovici, membru CSD

Invitafi:
Ludmila vasilache, qefa Serviciului programe Mold ova 2.

Galina Blanaru, director fi nanciar.

$edinla este prezidat6 de pregedintele CSD, Arcadie Gherasim. Dansul
gedinla este deliberativ6 qi supune votului ordinea de zi:

anunfd cE

ORDINE ADE ZI:
1. Cu privire la recti/icoreo planului de Jinanlare ul IP CompAnia ,,Teleradio-
Moldova" pe anul 2022.
2. Cu privire la planul de reformare a serviciului de programe TV Motdova 2,

S-a votat: ,,PENTRU" 7 voturi (Arcadie Gherasim, Sergiu Stanciu, Irina Malenco,
Loretta Handrabura, Cristian Jardan, Aurelian Ddnild, Corneliu popovici)

Preqedintele CSD propune spre discufie, in mod prioritar, subiectul cu privire la
rectificarea planului de finanfare pe anul2022.

1. Cu privire la recti/icarea planului de /inanlare al IP Companio ,,Teleradio-
Moldova" pe anul 2022.

Comunicarea este prezentata de Galina Blanaru, director financiar.



Galina Blanaru: Se propune rectificarea planului de finanlare pentru anul 2022 la
capitolul venituri gi la cheltuieli. Veniturile sunt subvenliile sau contractele de
colaborare, semnate cu Departamentul pentru relafii cu Republica Moldova de la
Bucureqti pentru crearea site-urilol Moldova 1 qi Radio Moldova, subvenfiile din
contractul de colaborare pentru realizareaemisiunilor,,Unghiul de vedere" gi ,,Scanner"
in sumd de 739,2 mii lei. qi din contractul cu fundalia Konrad Adenauer avem suma de
un milion 451,5 mii lei pentru a procura decorul la Studioul 1 Ei tehnicd de calcul. pentru
implementarea proiectului de finanlare ,,Reflectarea integrlrii Republicii Moldova in
IJE" este semnat contractul cu Ambasada Cehiei in Republica Moldova. Acesta prevede
realizarea unor reportaje qi deplasarea unor salariafi peste hotare precum qi instruirea
salarialilor din Redaclia qtiri radio. Televiziunea qi-a revdzut prioritdlile qi a venit cu
oferta de a redirecliona mijloacele financiare: pentru reparafia Studioului nr 5 qi
reutilarea centrului tehnic, inchirierea echipamentului larealizarea emisiunilor pentru
Revelion in sum6 estimativd de 500 mii lei, procurarea elementelor de decor in sumd de
129 mii lei. Din mijloacele financiare alocate inifial pentru procurarea echipamentelor
de relea gi reparafie in sumd de 200 mii lei, la repara{ia generatorului gi pentru
reamplasarea generatorului de la Casa Radio la Televiziune in leg6turd cu situa{ia
energeticd au fosr redistribuite 50 mii lei. Din sumele alocate inilial pentru mentenanla
site-urilor trm.md qi Multimedia pentru copii, odatd ce au fost create alte doud site-uri,
se propune ca economia formatd sd fie distribuitd la achitarea pentru api qi canalizare,
reparafie auto 226,4 mii lei, achizilionarea serviciilor de pazd 52 de mii lei, pentru
serviciile de energie electricd un milion 451,7 mii lei, plus 102,1 mii lei este acoperirea
cheltuielilor la incetarea contractelor cu salarialii qi acoperirea cheltuielilor pentru
incapacitatea temporard de muncd care a depdqit suma care a fost planificatd inilial.
Economia formatd la procurarea combustibilului in sum6 de 322,3 mii lei se propune a
fi redirecfionatl la acoperirea cheltuielilor pentru deplasiri de serviciu peste hotare qi
acoperirea cheltuielilor pentru asigurarea unit6lilor de transport procurate in luna august.
Economia formatd la cotiza\iile interna{ionale, in sum6 de 232 mii lei, ca rez-sltat aI
sciderii cursului valutar se propune a fi alocate pentru achizilionarea serviciilor de
monitoring. Mijloacele financiare nevalorificate pentru achizilionarea biroticii, a
materialelor de promovare se propun a fi redirecfionate spre acoperirea cheltuielilor
legate de realizarea emisiunii ,,Arena mondial6". Cu privire la remunerarea muncii:
economia in sum6 de 15147,0 mii lei formatd la salariul debazd qi premiere se propune
a fi redireclionatl pentru achitarea sporurilor qi suplimentelor la salariul debazdin sumd
de 6896,2 mii, acordarea ajutorului material in sumd totalS de 5208,4 mii lei,
remunerarea muncii temporare in sumd de 783,4 mii lei, crearea provizioanelor pentru
concediul anual de odihnd nefolosit in sumd de 2244,8 mii lei, precum qi diminuarea
mijloacelor financiare alocate ini(ial pentru contribulii de asigur6ri sociale de stat
obligatorii -4,1 mii lei.

in cadrul dezbaterilor pe marginea comunicdrii, membrul CSD Corneliu Popovici a
intrebat dacd, dupd implementarea proiectelor cu Konrad Adenauer Stiftung qi
Departamentul pentru relalii cu Republica Moldova, au fost semnate actele de
receplion are a lucr5rilor.



Galina Blanaru a menfionat cd", in ceea ce fine de Departamentul pentru rela{ii cu
Republica Moldova, sunt create site-urile qi acestea funclion eazd. Cu Konrad Adenauer
- emisiunile au fost difuzate incepAnd cu 16 octombrie pdnd la 18 decembrie. Proiectul
cu Ambasada Cehiei a finalizat in noiembrie.

Membrul CSD Aurelian Ddnil6 s-a interesat dacl este planificat pentru anul viitor
onorariu pentru invitali.

Galina Blanaru a menlionat cd onorariul a fost intotdeauna planificat.
Membra CSD Irina Malenco a solicitat precizdri in legdturd cu sumele alocate pentru

emisiunea,,Arena mondiald" care constituie 160 de mii qi FIFA - de742 mii lii. De
asemenea, Irna Ma(enco, la capitolul servicii vamale, s-a interesat care a fost obiectele
devamdrii.

Galina Blanaru a menfionat cd,,Arena mondiald" este o emisiune realizatdin comun
cu Mediacor. Cdt despre obiectele devam[rii, Galina Blanaru a mentionat cd sunt
devamate echipamentele procurate de peste hotare.

Membrul CSD Corneliu Popovici a solicitat precizdri referitor la salariu: suma de 5
milioane lei va fi suport la salariu sau este ajutor material.

Galina Blanaru a menlion at cd,la sffirgit de an, to{i angaja}ii vor primi ajutor material,
in funcfie de perioada de activitate in cadrul Companiei.

Urmare a dezbaterilor finale, preqedintele CSD supune votului urmdtoare a Decizie:

7. Se aprobd recti/icareo Planului de /inan{ore a IP Componia ,,Teleradio-
Moldova" pentru anul 2022.

2. Prezenta decizie intrd tn vigoare la data publicdrii.

S-a votat,,PENTRU" 7 voturi (Arcadie Gherasim, Sergiu Stanciu, Irina Matenco,
Loretta Handrabura, Cristian Jardan, Aurelian Ddnil6, Corneliu Popovici)

2. Cu privire la Plunul de reformore o serviciului de programe TV Moldova 2.

Planul de reformare a serviciului de programe TV Moldova 2 este prezentat de
Ludmila Vasilache, qefa Serviciului.

Ludmila Vasilache: PAnS nu demult Moldova 2 a difuzat doar programe din
arhivd care nu erau bine selectate. La moment, pentru a crea un canal cultural, aqa
cum ne propunem, ar fr bine sd existe trei factori: oameni, resurse financiare qi timp.
Dacd vom reuqi ca aceste elemente sd se alinieze, vor reuqi sI facem un canal cultural.
La moment situafia este tristd, nu avem resurse financiare qi nu avem oameni. Odatf
cu schimbarea art.4 din Codul serviciilor media audiovizuale, suntem constrdngi sE
realizdmprodus local in volum de 10 ore in timp de maximi audien{6. PdnE acum noi
reluam emisiuni de la Moldova l, dar acum se cere produsul Moldova 2. in acest scurt
timp, am identificat un spaliu de produclie de la Moldova I unde ne vom permite sd
rcalizdm emisiuni, prezentdri de carte, expozi{ii. Ceia ce line de sarcinile imediate,
vom valorifica materialele de arhivd pe care le avem, unele emisiuni trebuie
remontate. Suntem blocali la capitolul informare qi distracfie, educarea publicului.
Pentru stimularea interesul fald de producfia televizatd, evenimentele trebuie
promovate, Ltrmeaz6 sd fortificlm legiturile cu artiqtii, sdlile de teatru, uniunile de



creati, cinematografele etc. Acum avem nevoie de o echipd care trebuie motivatd.
Suntem la km zero.

in context dezvoltdrii Moldova 2, membrul CSD Sergiu Stanciu propune apelarea
la Departamentul pentru relalii cu Republica Moldova. Prezentarea unui proiect ar da
posibilitate de a finan{a un an intreg un studioul pdnd la bugetul pentru anul viitor al
Companiei, unde vor fi incluse sumele necesare pentru funclionarea serviciului.

Membrul CSD Comeliu Popovici s-a interesat dacds-a fbcut o estimare cu privire
la cheltuieli.

Ludmila Vasilache a menlionat cd pentru studio este necesar un milion de lei qi
peqtru tehnicd la fel, un milion.

In context, pregedintele CSD Arcadie Gherasim propune revederea sarcinilor
Moldova 2 pentru anul viitor, instituli onalizarearedacfionald a serviciului qi indicarea
resurselor financiare cu acoperire.

Membrul CSD Comeliu Popovici susline ideea qi propune de a recomanda
directorului general Vladimir Jurcanu sd elabore ze unplan de activitate cu asigurare
materiald qi a resurselor pentru realizareaplanurilor la Moldova 2.

Membrul CSD Aurelian D5nil6 a informat membrii CSD despre solicitarea
Academiei de $tiinte a Moldovei cu privire la planificarea a doud emisiuni pe lun6
consacrate qtiinlei. Astfel, conducerea A$M trebuie si facl un demers oficial c[tre
TRM cu iniliativ a la parteneriat.

Arcadie Gherasim a menfionat cd transformarea serviciului de programe Moldova
2 intr-un canal cultural este o idee susfinutd puternic de CSD gi CSD va intreprinde
demersurile necesare pentru a atinge acest scop. El propune spre aprobare urmltorul
proiect de Decizie a CSD:
1. Se ia act de informalia, prezentatd de ;efa serviciului de programe Moldova 2,

Ludmilo Vasilache, privind dezvoltarea canslului in condiliile noi, stipulate de Codul
serviciilor media audiovizuale ol Republicii Motdova.

2. Se recomondd directorului general Wadimir lurconu sd prezinte CSD, phnd h
I februarie 2023, un plan de dezvolture a serviciului de programe Moldova 2 cu
indicarea grilei-codru, a orgonigramei ;i a surselor de acoperire u bugetului
serviciului pentru anul 2023.

S-a votat ,,PENTRU" 7 voturi (Arcadie Gherasim, Sergiu Stanciu, Irina Ma{enco,
Loretta Handrabura, Cristian Jardan, Aurelian DdnilS, Corneliu Popovici)
Dupi epuizarea ordinii de zi CSD, Arcadie Gherasim anuntd

inchiderea gedinfei.

Preqedintele CSD,
Arcadie Gherasim

Secretarul CSD,

ffiffi
Sergiu Stanciu


